
 

 

  

 
 

 
Program: 
 

1. Otvorenie, prof. Lenovský 
2. Zmena Štandardov SAAVŠ pre HK a IK, prof. Lenovský 
3. Získavanie spätnej väzby od zainteresovaných strán na UCM (príprava, 

realizácia, harmonogram), prof. Lenovský 
4. QS rating (analýza, implementácia), Dr. Kurajda 
5. Implementácia procesného riadenia na UCM, Ing. Boršoš 
6. Projekt "Konzorcium", aktivita 1, prof. Lenovský 
7. Implementácia vybraných odporúčaní a zistení PS SAAVŠ o VSK na UCM, prof. 

Lenovský 
8. Rôzne 
9. Ukončenie, prof. Lenovský 

 
Prítomní: prof. PhDr. Ladislav Lenovský, PhD., PhDr. David Ivanovič, PhD., PhDr. Jakub 
Bardovič, PhD., PhDr. Martina Bleščáková, PhD., doc. RNDr. Daniela Ondrejovič 
Chmelová, PhD., doc. PhDr. Michal Lukáč, PhD., Mgr. Dáša Franič, PhD., Mgr. Lukáš 
Kurajda, PhD., Ing. Patrik Boršoš, Mgr. Kristína Obúlaná 

Ospravedlnení: Ing. Jana Štefánková, Ph. D., Ing. Maroš Ďuratný 

 

 
 
 

 



 

 

 Ad 1) 
Otvorenie 

 
Predseda komisie pre kvalitu UCM v Trnave, prorektor prof. Lenovský privítal 
prítomných a predstavil nových kolegov na Oddelení kvality UCM v Trnave,  Ing. 
Maroš Ďuratného a Ing. Patrik Boršoša.  Následne prof. Lenovský otvoril zasadnutie 
Komisie pre kvalitu. 

 
 

Ad 2) 
Zmena Štandardov SAAVŠ pre HK a IK 

 
Predseda komisie prof. Lenovský informoval členov KK o zmenách štandardov SAAVŠ 
pre HK a IK. Prof. Lenovský sa vyjadril, že nejde o veľké zmeny, ktoré by UCM 
spôsobovali problémy. Zo strany univerzity boli potrebné zmeny formulárov.  Nové 
formuláre sú už vytvorené  a nahraté v sharepoint UCM. Prof. Lenovský ďalej 
informoval, že na zasadnutí Kolégia rektorky bolo k tomuto procesu prijaté Usmernenie 
rektorky k akreditácii habilitačného konania a k akreditácii inauguračného konania v 
odbore habilitačného konania a inauguračného konania na UCM v zmysle úprav 
Štandardov SAAVŠ pre habilitačné konanie a inauguračné konanie, vydaných dňa 17. 10. 
2024 a účinných od 1. 11. 2024. v danom usmernení sú zodpovedané všetky potrebné 
otázky týkajúce sa procesov a termínov. Jediným problematickým bodom, môže byž 
vyhodnocovanie úrovne tvorivej činnosti, avšak UCM v Trnave zatiaľ uplatňuje pôvodné 
postupy.  
 
Uznesenie 1/0312/2024: KK prerokovalo Zmenu Štandardov SAAVŠ pre HK a IK. 
 
Prodekanka doc. Ondrejovič Chmelová sa informovala, či na základe zmeny štandardov 
SAAVŠ pre HK a IK nastane aj úprava vnútorných predpisov UCM v Trnave. Prof. 
Lenovský informoval, že aktualizácia vnútorných predpisov už prebieha. 
Prodekan Dr. Ivanovič sa informoval, či by nebolo možné nahrať aktualizované 
formuláre pre HK IK do AIS aspoň v pdf formáte. Členovia  KK sa taktiež prikláňajú 
k tejto variante. Prof. Lenovský požiadal Dr. Kurajdu, aby zabezpečil nahrávanie 
formulárov vo formáte pdf do AIS prostredníctvom prorektora Dr. Brníka. 
 
Uznesenie 2/0312/2024: Prof. Lenovský ukladá Dr. Kurajdovi zabezpečiť vloženie for-
mulárov k HK a IK do AIS vo formáte pdf prostredníctvom prorektora Dr. Brníka. 
 



 

 

  
Ad 3) 

Získavanie spätnej väzby od zainteresovaných strán na UCM (príprava, realizácia, 
harmonogram) 

 
Predseda prof. Lenovský  informoval prítomných, že agendou spätných  väzieb sa bude 
zaoberať nový kolega na Oddelení kvality Ing. Ďuratný. Prof. Lenovský ďalej informoval, 
že celá proces je v súlade s vnútorným predpisom Získavanie relevantnej spätnej väzby 
od zainteresovaných strán na UCM, ktorý bol prerokovaný na júnovom zasadnutí 
Kolégia rektorky. Prof. Lenovský ďalej prezentoval harmonogram získavania spätnej 
väzby od zainteresovaných strán podľa predložených materiálov. Prodekan Dr. Ivanoviš 
sa informoval, prečo nie sú termíny získavania spätných väzieb zosúladené s termínmi 
výročných správ. Členovia KK navrhli,  aby boli spätné väzby od študentov získavané 
vždy na konci vyučovacieho obdobia semestra a spätné väzby pre absolventov 
a zamestnávateľov, aby boli zasielané na základe potreby zložiek univerzity, čo pre 
fakulty a inštitút predstavuje časové rozpätie medzi mesiacmi september a október. 
Členovia KK rovnako navrhli, aby dotazníky nezasielali Ing. Ďuratný a Dr. Štefánková, 
keďže by to mohlo spôsobiť menšiu návratnosť. Respondenti so skúsenosti reagujú 
vyššou mierou v prípade, že odosielajúceho poznajú, resp. v prípade keď sa študentom 
dotazníky predložia priamo počas prednášok. Členovia KK teda navrhujú, aby zasielanie 
dotazníkov zabezpečovali zástupcovia fakúlt a inštitútu.  
 
Uznesenie 3/0312/2024: KK sa uznieslo, že spätné väzby od študentov získavané vždy 
na konci vyučovacieho obdobia semestra a spätné väzby pre absolventov a zamestná-
vateľov, aby boli zasielané na základe potreby zložiek univerzity v mesiacoch september 
a október v danom roku. KK sa zároveň, uznieslo, že dotazníky pre získavanie spätnej 
väzby budú študentom, absolventom a zamestnávateľom zasielať zástupcovia fakúlt. 
 
 

Ad 4) 
QS rating (analýza, implementácia) 

 
Dr. Kurajda informoval, že sa zúčastnil v Ostrave stretnutia zástupcov rankingov a ra-
tingov. Na stretnutí sa zúčastnili zástupcovia z celej V4. pre UCM ma potenciál QS ra-



 

 

 ting.  Dr. Kurajda ďalej informoval, že aktuálne potrebuje univerzita poskytnúť 400 do-
tazníkov kolegom zo Slovenska aj zo zahraničia a 400 zástupcom zamestnávateľov. Za 
vyplnenie dotazníka zahraničným respondentom získa univerzita 6 bodov. Je potrebné 
zostaviť zoznam respondentov. Sú 2 termíny na predkladanie zoznamov, najbližší ter-
mín je 31.01.2025. Zostavenie zoznam je však administratívne náročné, do zoznamu je 
potrebné poskytnúť mnoho informácií o respondentoch.  Aktuálne sa riešiDr. Kurajda 
informoval vyplnenie respondentom je platné raz za 5 rokov.  
 
Uznesenie 4/0312/2024: KK prerokovalo Správu o činnosti  RVHK UCM v Trnave za rok 
2023. 
 
 
 
 
 
 
 

Ad 4) 
UCM v Trnave v rankingoch a ratingoch univerzít 

 
Predseda komisie prof. Lenovský informoval členov KK o problematike rankingov 
a ratingov. Prof. Lenovský upozornil, že na UCM v Trnave je potrebné vytvoriť vnútorný 
predpis, ktorý bude jasne definovať kritéria pre potencionálnych partnerov univerzity 
a  nastaví systémový prístup k predmetnej oblasti na UCM. Je bežnou praxou, že 
univerzity disponujú takýmto predpisom a cielene sa problematikou zaoberajú  Je to 
dôležité i v súvislosti so získavaním/participáciou na zahraničných projektoch, 
často v rámci kritérií v danom projekte je zohľadnená pozícia potenciálneho partnera 
vo vybraných rankingoch a ratingoch.  
Na základe týchto skutočností sa univerzita rozhodla intenzívnejšie sa zaoberať 
relevantnými rankingami a ratingami. Prof. Lenovský upozornil členov KK na 
spracované dokumenty - prehľad aktuálneho postavenia UCM v Trnave vo vybraných 
rankingoch a ratingoch, ktorý obsahuje i prognózy do budúcnosti Rankingy a ratingy 
univerzít - Univerzita sv. Cyrila a Metoda v Trnave (ucm.sk). Prof. Lenovský ďalej 
informoval o prednáške odborníka na rankingy a ratingy Caleba Housea z ČVUT ČR. 

https://www.ucm.sk/sk/rankingy-a-ratingy-univerzit-01/
https://www.ucm.sk/sk/rankingy-a-ratingy-univerzit-01/


 

 

 Prednáška sa konala na pôde UCM v Trnave a bola prínosná pre budúce nastavenie 
práce  s rebríčkami na UCM.  
 
Uznesenie 4/0904/2024: KK berie na vedomie informácie o rankingoch a ratingoch 
univerzít. 
 
 

Ad 5) 
Aktuálna situácia implementácie IS HAP 

 
Predseda prof. Lenovský informoval prítomných proces implementácie IS HAP 
prebieha, zo strany UCM v Trnave neprebehlo zatiaľ kompletné prepojenie 
s univerzitnými systémami. Prof. Lenovský dal do pozornosti, že aktuálne prebiehajú so 
strany správcov IS HAP vyhodnotenia údajov, IS HAP bude nastavený podľa reálnych 
kritérií výkonnosti na UCM a prínosom bude možnosť porovnania s minimálnymi 
kritériami.   
 
Uznesenie 5/0904/2024: KK berie na vedomie informácie o aktuálnej situácii v rámci 
implementácie IS HAP. 
 

Ad 6) 
Projekt "Konzorcium", aktivita 1 

 
Prof. Lenovský v úvode o upozornil, že v rámci projektu Konzorcium trnavských 
univerzít nastalo približne 9  mesačné oneskorenie, zmluva bola podpísaná v septembri 
2024 a z tohto dôvodu sa s niektorými aktivitami čakalo. Prof. Lenovský informoval, že 
Komisie pre kvalitu sa týka aktivita 1- harmonizácia systémov kvality. Pôvodne boli  tejto 
aktivite 4 body, ostali však len 3. Prvý bod sa týka podpory informačných systémov, 
aktuálne už je v procese riešenia. Druhý bod sa týka personálneho rozvoja Oddelenia 
kvality, prof. Lenovský informoval, že v rámci organizačnej štruktúry bolo rozšírené 
Oddelenie kvality o jedno nové miesto a bolo vytvorená pozícia vedúceho pracovníka. 
Tretí bod je zameraný na spoločné sledovanie vybraných ukazovateľov, ktoré sa týkajú 
najmä agendy vzdelávania a tvorivej činnosti. Prof. Lenovský informoval, že v najbližšej 
dobe, by mal byť z TRUNI zaslaný metodický pokyn k ukazovateľom v rámci tohto bodu 
aktivity. Prof. Lenovský dal do pozornosti, že v rámci konzorcia bude potrebné 



 

 

 vytvorenie medziuniverzitnej štruktúry v rámci VSK, v rámci ktorého bude potrebných 
ešte množstvo rokovaní. Keďže na TRUNI bol aktuálne zvolený nový rektor a prorektori 
zatiaľ zvolení nie sú, vrátane prorektorka pre kvalitu, niektoré body aktivity stále nie sú 
v procese riešenia.  
 
Uznesenie /0312/2024: KK berie na vedomie aktuálne informácie v rámci Projektu 
"Konzorcium", aktivita 1. 
 
 
 
 
 

Ad 7) 
Implementácia vybraných odporúčaní a zistení PS SAAVŠ o VSK na UCM 

 
Prof. Lenovský informoval o plnení vybraných odporúčaní a zistení PS SAAVŠ podľa 
predložených materiálov a dodal, že tento dokument bude predmetom rokovania 
decembrového zasadnutia Kolégia rektorky. Prof. Lenovský ďalej informoval o účasti na 
konferencii SAAVŠ, ktorá prebehla v termíne 21.-22. 2024. Na konferencii sa za 
univerzitu zúčastnili spolu s prof. Lenovským, prorektor doc. Šramel a vedúca 
Oddelenia kvality Dr. Štefánková. Prof. Lenovský informoval, že počas prednášok sa na 
konferencii predniesla analýza správ a prehľad stavu slovenských univerzít z pohľadu 
plnenia štandardov kvality. Prof. Lenovský ďalej informoval o odporúčaniach na 
zjednodušenie VSK, zdôraznil však, že tieto odporúčania treba riadne zvážiť, keďže 
návrhy na zjednodušenie prekladali zväčša učitelia, ktorí nemajú kompletné o VSK 
univerzít a štandardoch kvality. Nie všetky odporúčania na zjednodušenie je možné 
naplniť, keďže sú podmienené štandardmi kvality SAAVŠ.  UCM v Trnave bude uvažovať 
nad jednotlivými zmenami, prof. Lenovský informoval, že plánujeme návrh vyňatia 
fakultných Rád kvality z VSK a  sprehľadnenie niektorých vnútorných predpisov, iné 
zmeny zatiaľ plánované nie sú. Aktuálne riešenou problematikou na UCM je periodické 
hodnotenie ŠP. Počas periodického hodnotenia sa hodnotí aktuálny verzia ŠP, pri tomto 
procese nie je potrebná angažovanosť zástupcov fakúlt. Aktuálne sa hľadá riešenie, či sa 
budú vytvárať dočasné pracovné skupiny, vzhľadom na veľké množstvo periodicky 
hodnotených ŠP. Tento problém je aktuálne v procese rokovania na úrovni vedenia 
a predsedu RVHK doc. Lukáča. 



 

 

 Doc. Lukáč požiadal o trpezlivosť zo strany fakúlt počas predkladania materiálov na 
prerokovanie do RVHK. Doc. Lukáč doplnil, že síce je harmonogram periodického 
hodnotenia, avšak nie vždy je možné ho časovo dodržať vzhľadom na veľké množstvo 
materiálov. Doc. Lukáč ďalej požiadal zástupcov fakúlt, aby boli materiály na 
prerokovanie do RVHK predkladané najneskôr 2 týždne pred plánovaným zasadnutím. 
Prodekanka doc. Franič požiadala o predĺženie lehoty na predloženie nového ŠP. Po 
predložení návrhu na nový ŠP plynie 30 dňová lehota kedy je potrebné predložiť celý 
spis nového ŠP. Podľa doc. Franič je to krátka doba na predloženie kompletného spisu. 
Prof. Lenovský informoval, že v januári 2025 budú predložené aktualizácie vnútorných 
predpisov. V rámci týchto zmien bude upravená aj lehota na predkladanie spisu nového 
ŠP. Aktualizované vnútorné predpisy budú následne uznesením schválené na 
najbližšom zasadnutí RVHK. 
 
Uznesenie /0312/2024: KK berie na vedomie aktuálne informácie v rámci Implementá-
cie vybraných odporúčaní a zistení PS SAAVŠ o VSK na UCM.  
 
 
 
 
 
V Trnave, 05.12.2024 
 

Zapísala: Mgr. Kristína Obúlaná  .................................................. 

Overil: doc. PhDr. Michal Lukáč, PhD.  .................................................. 

                                        

 

                                                                     prof. PhDr. Ladislav Lenovský, PhD. 

                                                               predseda Komisie pre kvalitu UCM v Trnave 

 


